

of funds to a particular project so that work can be started either before the next ordinary session of the General Assembly or after the Assembly has met but during the current financial year, a specific indication to the Secretary-General to that effect shall be included in the resolution approving such a project; and

3. That resolutions of the Council shall, wherever appropriate, contain suitable wording to indicate the degree of urgency which the Council wishes attached to the project in question;

Calls the attention of its subsidiary organs to the foregoing procedure which will in future apply to Council action on their reports.

176 (VII). Records of the Council

*Resolution of 28 August 1948
(document E/1051)*

The Economic and Social Council,

Having examined the Secretary-General's report¹ prepared in implementation of Council resolution 138 (VI), and

Taking cognizance of the improvement both in accuracy and speed of production in the summary records issued during the seventh session,

Appreciates the steps the Secretary-General has taken towards this end and requests him to continue his efforts, particularly with a view to reducing the time taken over the translation of the summary records into the other working language;

Informs the General Assembly that, in view of the above-mentioned progress and of the further improvements which may be expected to result from the reorganization referred to in the Secretary-General's report and other measures now being put into effect by the Secretary-General, the Council now considers that it is able to comply with the request of the General Assembly and, in view of financial stringencies, to agree for the present to dispense with written verbatim records of its meetings.

177 (VII). Revision of rules of procedure of the Council

*Resolution of 28 August 1948
(document E/1060)*

Whereas the experience of recent sessions shows the need for a comprehensive revision of the rules of procedure of the Council,

Whereas the delegation of France has submitted to the Council for consideration at its

¹ See document E/854.

crédit à un projet particulier de façon que le travail puisse être commencé, soit avant la prochaine session ordinaire de l'Assemblée générale, soit après la réunion de l'Assemblée, mais pendant la durée de l'exercice financier en cours, ce vœu devra être expressément indiqué au Secrétaire général dans la résolution approuvant ce projet;

3. Les résolutions du Conseil devront, chaque fois qu'il y aura lieu de le faire, indiquer en termes précis le degré d'urgence que le Conseil désire voir attribuer au projet en question;

Attire l'attention de ses organes subsidiaires sur la procédure indiquée ci-dessus, qui sera appliquée à l'avenir aux mesures que le Conseil pourra prendre à la suite des rapports desdits organes.

176 (VII). Comptes rendus du Conseil

*Résolution du 28 août 1948
(document E/1051)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Secrétaire général¹, rédigé en exécution de la résolution 138 (VI) du Conseil, et

Ayant pris connaissance des améliorations réalisées en ce qui concerne tant l'exactitude que la rapidité de publication des comptes rendus analytiques des séances de la septième session du Conseil,

Note avec satisfaction les mesures que le Secrétaire général a prises à cette fin, et l'invite à poursuivre ses efforts, notamment pour réduire le temps nécessaire à la traduction des comptes rendus analytiques d'une langue de travail dans l'autre;

Informe l'Assemblée générale qu'en raison des progrès ci-dessus mentionnés, ainsi que des nouvelles améliorations que l'on peut attendre à la suite de la réorganisation dont le Secrétaire général fait état dans son rapport et d'autres mesures auxquelles le Secrétaire général donne actuellement un commencement d'exécution, le Conseil estime qu'il peut maintenant se conformer à l'invitation que lui a adressée l'Assemblée générale et, en raison des restrictions financières, accepter pour le moment de se passer de comptes rendus *in extenso* de ses séances.

177 (VII). Revision du règlement intérieur du Conseil

*Résolution du 28 août 1948
(document E/1060)*

Considérant que l'expérience acquise durant les dernières sessions démontre la nécessité d'une revision presque complète du règlement intérieur du Conseil.

Considérant que la délégation de la France a soumis à l'examen du Conseil, au cours de sa

¹ Voir le document E/854.

seventh session a definite proposal for the revision of the rules of procedure on which the Secretary-General has presented comments and amendments,

Whereas it has proved in practice impossible for the Committee on Procedure to undertake a comprehensive revision of the rules of procedure during the Council's ordinary sessions,

Therefore

The Economic and Social Council

Resolves:

1. That the Committee on Procedure of the Council shall, in the interval between the seventh and eighth sessions of the Council, undertake the revision of the rules of procedure, taking as a basis for that purpose the proposal submitted by the French delegation¹, the Secretary-General's memorandum² and any other suggestions submitted for the consideration of the said Committee by any of the Council members. The result of the Committee's deliberations shall appear on the agenda of the Council for consideration at its eighth session;

2. That the meetings of the Committee on Procedure held in pursuance of the provisions of the foregoing paragraph shall take place at the headquarters of the United Nations; and

3. That the President be authorized to appoint members of the Committee to replace those who cease to be members of the Council on 1 January 1949.

NOTE

Decisions taken by the Council at its seventh session, other than by resolution, are noted below:

Revision of rules 13 and 30 of the rules of procedure of the Economic and Social Council

(document E/1068)

On 28 August 1948, the Council decided to revise rules 13³ and 30⁴ of its rules of procedure to read as follows:

Rule 13

The Council shall set up an Agenda Committee composed of the President, the two Vice-Presidents and two other members who shall be elected at each session of the Council to hold office until replaced at the next session. The President shall be the Chairman of the Agenda Committee subject to the provisions of rules 20 and 21.

Rule 30

(a) A summary estimate of the financial implications of all proposals coming before the Council shall be prepared by the Secretary-General and circulated to members as soon as possible after the issue of the provisional agenda. This summary estimate shall be revised as necessary during the

¹ See documents E/751 and E/930.

² See document E/883.

³ See document E/SR.224, page 20.

⁴ *Ibid.*, page 16.

septième session, un projet concret de modification du règlement intérieur, projet qui a fait l'objet de commentaires et d'amendements de la part du Secrétaire général,

Considérant qu'il s'est avéré pratiquement impossible que le Comité de procédure parvienne à effectuer une révision étendue du règlement intérieur pendant les sessions ordinaires du Conseil,

En conséquence,

Le Conseil économique et social

Décide:

1. Que le Comité de procédure du Conseil procédera, entre la septième session et la huitième session du Conseil, à la révision du règlement intérieur, en prenant pour base, à cette fin, la proposition de la délégation française¹, le mémorandum du Secrétaire général², et toutes autres propositions soumises à l'examen du Comité par tout membre du Conseil. Le résultat des délibérations du Comité sera inscrit à l'ordre du jour du Conseil en vue de son examen à la huitième session;

2. Qu'en exécution des dispositions du paragraphe précédent, les réunions du Comité de procédure devront avoir lieu au siège principal de l'Organisation des Nations Unies; et

3. Que le Président du Conseil sera autorisé à nommer des membres du Comité en remplacement de ceux qui auront cessé de faire partie du Conseil à la date du 1^{er} janvier 1949.

NOTE

On trouvera ci-dessous les décisions prises par le Conseil à sa septième session, en plus des résolutions:

Revision des articles 13 et 30 du règlement intérieur du Conseil économique et social

(document E/1068)

Le 28 août 1948, le Conseil a décidé de réviser les articles 13³ et 30⁴ de son règlement intérieur dont le texte sera désormais le suivant:

Article 13

Le Conseil désigne à cet effet un Comité chargé d'établir l'ordre du jour et comprenant le Président, les deux Vice-Présidents et deux autres membres qui sont élus à chaque session du Conseil et restent en fonction jusqu'à ce qu'ils soient remplacés à la session suivante. Le Président du Conseil assume la présidence de ce Comité, sous réserve des dispositions des articles 20 et 21.

Article 30

a) Le Secrétaire général dresse un état estimatif résumé des incidences financières de toutes les propositions soumises au Conseil et le fait communiquer aux membres du Conseil aussitôt que possible après la publication de l'ordre du jour provisoire. Cet état estimatif résumé est révisé selon les

¹ Voir les documents E/751 et E/930.

² Voir le document E/883.

³ Voir le document E/SR.224, page 22.

⁴ *Ibid.*, page 18.